
Protokoll nr 5 år 2023 

 

 

 

sm
p

ro
t-

2
0

2
3

-0
4

-1
9

-n
r 

5
.d

o
cx

;2
; 2

0
1

4
-0

6
-1

3
 0

9
:0

5
:0

0
 

Tid: 19 April 2023 kl. 19-20.30 Plats: Hemma hos Alenka. 

Närvarande: Kristin Persson, Kerstin Karlsson, Lars Ljungdahl, Lars Klasén, Alenka Jejcic, Mats Johansson 

1. Mötets öppnande 
Lars K öppnade mötet 

2. Godkännande av dagordningen 
Godkändes  

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  
Kerstin valdes till ordförande, Alenka till sekreterare, Lasse och Mats till justerare 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  
Inget har inkommit per post, telefon, mejl eller FB.  

5. Ekonomi 
Lasse rapporterade att ekonomin är god. 

6. Remisser 
Södertälje 

- En remiss ankommen från NCC gällande området Hall, norr om anstalten, som är en vacker dal med 

ängsområde. NCC önskar använda området till att göra en deponi för material som de inte klarar av att 

återanvända. Vi har ännu inte tagit ställning till remissen. 

Nykvarn   

Mörby 6 är under pågående granskning. Vi har i tidigare skede uttryck oss negativt till den etableringen. 

 

7. Aktiviteter  
 

Utförda: 

11/3 Vargspårning i Sjundareviret. En grupp på 10 deltagare guidades i reviret av Lars Wikström, 

vargspårare/kvalitetssäkrare vid Länsstyrelsen, med start i närheten av Mörtsjön. Färska spår av varg hittades, 

men oväntat även av lo. Lars Wikström berättade bl a hur man skiljer hund- från vargspår och hur han i olika rör 

samlar prover från spillning och urin, som sedan skickas till Sveriges Lantbruksuniversitet (SLU) för DNA analys 

och bedömning av kön, ålder mm. 

25/3 Earth hour. Klimatmanifestationen uppmärksammade vi i år tillsammans med Södertälje konstnärskrets 

och folkmusikgruppen PiVO i gamla Flickskolan Södertälje. Innan nedsläckningen visades utställningen ”Två 

Dörrar” och Lars Klasén berättade också om hur Earth Hour kom till i Sidney 2007 på initiativ av WWF. Därefter 

följde musik och poesi. Det blev en lyckad och trevlig tillställning med drygt 40 deltagare. 

12/4 Publicerades Lars Klasèns insändare i LT som han skrivit som replik på Centerns utspel om skyddsjakt på 

varg i Sjundareviret. 

Kommande: 

29/4 Strandstädning längs Snäckviken. Kerstin och Alenka ansvarar.  För andra året i rad ska vi städa 
Mälarstrandssträckan från Kustbevakningen till båtklubben vid Karlberga. Detta är en väldigt nedskräpad 
strandsträcka. Anna Pettersson från Telge Energi har tidigare kontaktat oss och erbjudit hjälp med 
strandstädningen. Oklart om hon verkligen syftade på personal från Telge Energi då städningen sker på en 
Lördag. Södertälje kommun har erbjudit sig att hämta skräpet vi kommer att plocka och lånar även ut 
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plockstänger till oss. Kerstin har kontakt med kommunen, annonserar vår aktivitet i LT och på kommunens 
hemsida samt tipsar LT. Har vi tur uppmärksammar de vår städning med en artikel som förra året. 

 

4/5 Levande trädgård. Vi medverkar med bokbord (Lars K, Lasse och Olov) på ett arrangemang i stadsbiblioteket 
kl. 15-18. Tid för förberedelser från kl 13.  
 

6/5 Utflykt med växtartsinventering. Kerstin ansvarar. Lars medverkar med transporter vid behov. Samling vid 
Tveta återvinnings infart. Kl. 10-15 inventerar vi det föreslagna området för NCCs bergtäkt norr om Gerstaberg. 
Vi får hjälp av Rolf Wahlström från Svenska Botaniska Sällskapet. 

 

7/5 Fågelutflykt Tullgarn. Lars K samordnar. Den som har lust kommer. Lars K fixar med samåkning vid behov. 
Mats kan ställa upp med bil. Detta är ett samarrangemang med Södertäljes ornitologiska förening som står för 
guidningen. 

 

14/5 Vårutflykt till Moraån. Lasse ansvarar. Vi guidas i området av f d miljönämndens ordförande Patrik 
Waldenström. 

 

27/5 Biologiska mångfaldens dag. Kristin ansvarar. Vi vandrar några km i Lina Naturreservat och upplever den 
biologiska mångfalden. Vår guide är Kristin. 

 

17/6 – 18/6 Riksstämma i Västerås. Anne och Mats är utsedda till våra representanter. Andra i styrelsen kan 
också delta om de önskar, men är inte berättigade att rösta. 

 

8. Höstprogrammet 
 

5/9 Tema: bin och insekter. Mats ansvarar. Vi håller detta i Stadshuset. Kommer bjuda in sakkunniga från Riks. 
Mats och Lasse ska beställa fröpåsar (20 påsar vardera) och affischer från Riks till detta event. 

 

22/11 Bibliotekschefen vill upprepa samarbetet med oss gällande en gemensam inbjudan av en 
föredragshållare, som vi gjorde HT 2022 (Martin Emtenäs). Förslag på föredragshållare: Isabella Lövin, Peter 
Alestig (klimatjournalist på DN), Göran Greider. Vi ska alla fundera på fler lämpliga föredragshållare. 

 

Förslag till kommande programpunkter:  

- Göra något med tema solceller. 

- Olof har tidigare föreslagit att någon form av aktivitet borde göras kring problemet med luftföroreningar i stan, 
i synnerhet vid Turingekorset. Se föregående protokoll.  

 

9. Övrigt  
- Risks har färdigskrivna artiklar angående kampanjen ”Rädda bina”, som vi kan använda till att skicka som 
insändare till LT. Mats ordnar med artikeln som kommer att undertecknas av Mats och Kerstin. 

 

- Vi har blivit kontaktade av en privatperson vid namn Stella d’Ailly, som vill anordna en våtmark på den egna 
marken i närheten av Yngern, Nykvarn. Hon vill ansöka om pengar för detta hos LOVA, men behöver en lokal 
och ideell förening som medsökande. Hon önskar mha oss även finna våtmarkskunniga personer som kan hjälpa 
henne i att utforma en våtmark på bästa sätt. Kerstin tar på sig att ta över detta ärende från Lars. Alenka 
påpekade att pengar för sådant här arbete kan också sökas hos Riks. Alenka ska kontakta Mia Svedäng, limnolog 
på Riks, för mer information om vad som gäller och hur man söker sådana pengar. 

 

- Våravslutning har föreslagits att äga rum hos Kristin den 13/6. 
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10. Nästa möte  
Nästa möte är 23/5 hos Lars.  

 

Vid protokollet:  Justeras: 

 

 

 

Alenka Jejcic  Lars Ljungdahl   Mats Johansson 


